
Protokół Nr XXXV/2017
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 20 czerwca 2017 r.
 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXXV sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę, radcę
prawnego  –  Dariusza  Bączka,  Sekretarz  Gminy  –  Annę  Tereszko,  Skarbnika  Gminy  –  Iwonę
Bepirszcz,  dyrektorów i  kierowników jednostek  organizacyjnych,  Komendanta  Placówki  Straży
Granicznej w Barcianach – Pana Wiesława Dyśko wraz z funkcjonariuszem – Panem Mariuszem
Staworko,  redaktorów  Telewizji  Mazurskiej,  protokolantkę.  Powitała  następnie  radnych.  Na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 13 obecnych radnych. Powiedziała, że nieobecnych
jest 2 radnych: Stanisław Symonowicz, który dotrze na dzisiejsze obrady oraz Wiesława Antończyk
–  nieobecna  z  powodów  losowych.   (W trakcie  omawiania  pkt  7-8  przybył  radny  Stanisław
Symonowicz).

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXXIV sesji z dnia 30 maja br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi
do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 14
dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z  XXXIV sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt  uchwały w  sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy  Barciany na lata 2017-2031.
8.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.
9.  Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia
27  października  2016  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  w  trybie
bezprzetargowym.
10. Rozpatrzenie sprawozdań za 2016 rok i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia :
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a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2016 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 r.;  

             c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016r.;
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy
za 2016r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego;
e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;
f) głosowanie.

      11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2016r.:
a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;
b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku
w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2016r.;
c) opinia Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2016r.;

             e) głosowanie.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                             
14. Wnioski mieszkańców.                                                                                                                      
15. Sprawy różne.                                                                                                                                   
16. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.
  
Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna  Małgorzata  Mateusiak  zgłosiła  interpelację  w  sprawie  wycięcia  zakrzaczeń  i  trawy  z
poboczy drogi gminnej Kotki – Błędowo. Uzasadniła, że ludzie dojeżdżają skuterami i rowerami tą
drogą do pracy, a przejazd jest utrudniony.

Radny Roman  Głód  ponowił  interpelacje  z  poprzedniego  miesiąca:  naprawa  drogi  powiatowej
Mołtajny – Barciany,  naprawa znaków zwłaszcza od strony Asun, które są poprzewracane oraz
wykoszenie działek agencyjnych.  

Radny Robert Gastołek zgłosił interpelacje w sprawie dróg powiatowych: droga Ogródki – Dębiany
wyrównanie  nawierzchni,  droga  Rodele-  Dębiany  –  wykonanie  zabiegów  pielęgnacyjnych  na
koronach drzew oraz wycięcie zakrzaczeń i zebranie poboczy.

Radny Grzegorz Całuch w imieniu mieszkańców miejsc.  Gęsiki  złożył  interpelację  dot.  łatania
nawierzchni drogi powiatowej 1715N Barciany – Gęsiki.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski poprosił o informacje w sprawie realizacji
inwestycji  planowanej  w budżecie gminy na 2017 rok „Przebudowa ulicy Szkolnej,  Młynowej,
Placu Wolności, Kościelnej, Mickiewicza” – jaki jest etap tego zadania.
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Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad  7  - 8. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Skarbnika Gminy o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:
DOCHODY:
1. W Urzędzie Gminy :

w rozdziale 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego
- w § 2007 Dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 
oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3 oraz ust. 3 pkt 5 i 6 ustawy, lub płatności w ra-
mach budżetu środków europejskich, z wyłączeniem dochodów klasyfikowanych w paragrafie 205 
zwiększa się plan dochodów o kwotę 27.703,71 zł;
- w § 2009 Dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 
oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3 oraz ust. 3 pkt 5 i 6 ustawy, lub płatności w ra-
mach budżetu środków europejskich, z wyłączeniem dochodów klasyfikowanych w paragrafie 205 
zwiększa się plan dochodów o kwotę 4.794,28 zł;

w rozdziale 01095 pozostał działalność
- w § 0970 wpływy z różnych dochodów zmniejsza się plan dochodów o kwotę 11.010,00 zł;

w rozdziale 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami
- w § 0550 wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości zwiększa się plan do-
chodów o kwotę 1.000,00 zł,
w § 0910 wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 10,00 zł;

w rozdziale 75615 wpływy z podatków od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych
- w § 0490 wpływy z innych lokalnych opłat zwiększa się plan dochodów o kwotę 300,00 zł

w rozdziale 75616 wpływy z podatków od osób fizycznych
- w § 0360 wpływy z podatku od spadków i darowizn zwiększa się plan dochodów o kwotę 
6.000,00 zł;
- w § 0640 wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów upomnień 
zwiększa się plan dochodów o kwotę 200,00 zł;
- w § 0910 wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat zwiększa się plan 
dochodów o kwotę 2.500,00 zł;

w rozdziale 90019 wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za ko-
rzystanie ze środowiska
- w § 0580 wpływy z tytułu grzywien i innych kar pieniężnych od osób prawnych i innych jedno-
stek organizacyjnych zwiększa się plan dochodów o kwotę 1.000,00 zł;

WYDATKI

1. W Urzędzie Gminy :
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w związku z rozliczaniem projektu Termomodernizacja budynków oświatowych zwiększa się plan 
wydatków
w rozdziale 80101 szkoły podstawowe
- w § 6050 wydatki inwestycyjne o kwotę 20.765,47 zł, a zmniejsza
- w § 6055 wydatki inwestycyjne o kwotę 17.766,26 zł oraz
w rozdziale 90015 oświetlenie ulic, placów i dróg
§ 6050 wydatki inwestycyjne o kwotę 2.999,21 zł.

w rozdziale 60013 drogi publiczne wojewódzkie
- w § 6300 dotacje celowe zmniejsza się plan wydatków o kwotę 15.000,00 zł

w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne
- w § 4300 zakup usług pozostałych zmniejsza się plan wydatków o kwotę 20.000,00 zł

w rozdziale 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami
- w § 4300 zakup usług pozostałych zwiększa się plan wydatków o kwotę 20 000,00 zł,

w rozdziale 71004 plany zagospodarowania przestrzennego zwiększamy plan wydatków
- w § 4017 o kwotę 4.311,56
- w § 4019 o kwotę 804,18
- w § 4117 o kwotę 745,00
- w § 4119 o kwotę 138,96
- w § 4127 o kwotę 105,60
- w § 4129 o kwotę 19,70
- w § 4177 o kwotę 2.949,80
- w § 4179 o kwotę 550,20
- w § 4217 o kwotę 11.839,65
- w § 4219 o kwotę 2.208,34
- w § 4307 o kwotę 5.752,11
- w § 4309 o kwotę 1.072,89

w rozdziale 75022 rady gmin
- w § 4300 zakup usług pozostałych zmniejsza się plan wydatków o kwotę 100,00 zł a zwiększa się
- w § 4410 podróże służbowe krajowe o kwotę 100,00 zł;

w rozdziale 75023 urzędy gmin
- w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne zmniejsza się plan wydatków o kwotę 5.178,75 zł,
- w § 4530 podatek od towarów i usług zwiększa się plan wydatków o kwotę 10.000,00 zł, - w § 
4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejsza się plan wydatków o kwotę 19.821,25 zł,
- w § 6050 wydatki inwestycyjne zwiększa się plan wydatków o kwotę 15.000,00

w rozdziale 92109 domy i ośrodki kultury, kluby i świetlice
w § 6050 wydatki inwestycyjne zmniejsza się plan wydatków o kwotę 10.000,00 zł

w rozdziale 92120 ochrona zabytków i opieka nad zabytkami
- w § 2720 dotacja celowa zwiększa się plan wydatków o kwotę 10.000,00 zł,

- w rozdziale 80101 szkoły podstawowe w § 6050 wydatki inwestycyjne zwiększa się plan wydat-
ków o kwotę 15.000,00 zł.

2. Na wniosek Sołectwa Ogródki zmniejsza się plan wydatków
w rozdziale 92195 pozostała działalność

- w § 4300 zakup usług pozostałych o kwotę 600,00 zł,
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w rozdziale 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego
- § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejsza się plan wydatków o kwotę 1.304,00 zł
- a zwiększa się w § 4300 zakup usług pozostałych o 1.304,00 zł;
w rozdziale 92601 obiekty sportowe
- w § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększa się plan wydatków o kwotę 600,00 zł

3. Na wniosek Sołectwa Gęsiki zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 92109 domy 
i ośrodki kultury, świetlice i kluby
- w § 4210 zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 350,00 zł,
a zwiększa się w § 4300 zakup usług pozostałych o 350,00 zł.

4. Na wniosek Sołectwa Radosze zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 75075 promocja 
jednostek samorządu terytorialnego
- w § 4210 zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 100,00 zł,
- w § 4300 zakup usług pozostałych zmniejsza się plan wydatków o kwotę 2.700,00 zł

w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne
- w § 6050 wydatki inwestycyjne zwiększa się plan wydatków o kwotę 2.500,00 zł
w rozdziale 92195 pozostała działalność
- w § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększa się plan wydatków o kwotę 300 zł.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   6  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały  w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   5  członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie treści tego projektu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał niniejszy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały  w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Barciany  na  lata  2017-2031  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
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Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2017 rok.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   6  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści tego projektu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał niniejszy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na  2017 rok  i  poddała  pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  o omówienie
projektu uchwały  w sprawie  uchylenia uchwały Nr XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia
27  października  2016  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  w  trybie
bezprzetargowym.  Powiedziała,  że  na  wczorajszym wspólnym posiedzeniu  komisji  obecny był
inspektor Cezary Łotys, który referował tę uchwałę. Poprosiła jeszcze Wójta Gminy  o zabranie
głosu.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra zabrał głos  i powiedział, że sprawa dotyczy działki poagencyjnej –
drogi  dojazdowej,  nad którą  postawione są kosze  zbożowe.  Rolnik,  który posiada  te  zbiorniki,
złożył wniosek o wykup tej drogi. Gmina wyszła z założenia, że jest to wskazane ze względu na
powiększenie  zasobu  rolnego.  Pojawiły  się  jednak  problemy,  więc  po  analizie  sytuacji  Wójt
zdecyduje o ogłoszeniu przetargu.   

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie  uchylenia 
uchwały Nr XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 27 października 2016 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 członków komisji  pozytyw-
nie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie uchylenia uchwały Nr XXV/194/2016 Rady Gminy 
Barciany z dnia 27 października 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5 
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  uchylenia uchwały Nr 
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XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 27 października 2016 roku w sprawie wyrażenia zgo-
dy na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  uchylenia uchwały Nr
XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 27 października 2016 roku w sprawie wyrażenia zgo-
dy na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Wice-
przewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie projektu uchwały w sprawie  uchy-
lenia uchwały Nr XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 27 października 2016 roku w spra-
wie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie  uchylenia 
uchwały Nr XXV/194/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 27 października 2016 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie,
a następnie poddała niniejszy projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji  jest  rozpatrzenie sprawozdań za 2016 rok i  podjęcie  uchwały w
sprawie  ich  zatwierdzenia.  Powiedziała,  że  Rada  Gminy  raz  do  roku  zobowiązana  jest  takie
procedury poczynić.  Dodała, iż Wójt Gminy w ustawowym terminie, przesłał  zarządzenie wraz z
informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy za 2016 rok wraz z informacją o kształtowaniu
się wieloletniej prognozy finansowej.  

Ad a) oraz b)
a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2016 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 r.:

  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Skarbnika Gminy
o przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2016 r. oraz sprawozdania z wykonania
budżetu gminy za 2016 r.

Skarbnik  Gminy –  Iwona  Bepirszcz  przedstawiła  prezentację  sprawozdania  finansowego   oraz
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok w wersji  multimedialnej, która stanowi
załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  

Ad c)  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016r.:

Przewodnicząca Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Przewodniczącą
Komisji Rewizyjnej o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy
za 2016r.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odczytała opinię Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Barciany w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016r.  (  opinia stanowi załącznik do
protokołu ).
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii.
 
Ad d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za
2016r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa  o  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016r. wraz z  informacją o stanie mienia
komunalnego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016r. wraz z  informacją o stanie mienia
komunalnego ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
opinii.

Ad e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o opinie
Komisji Rady Gminy.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska – 5
członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

Pytań nie zgłoszono.

Ad f) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu za 2016 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
absolutorium za 2016r.
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Ad a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium:

Przewodnicząca Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Przewodniczącą
Komisji Rewizyjnej o odczytanie  wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2016 z tytułu wykonania budżetu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy  Barciany  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  za  rok  2016  z  tytułu
wykonania budżetu ( wniosek stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie wniosku.

Ad b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2016r.:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała opinię Regionalnej
Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany z tytułu wykonania budżetu za 2016
rok. ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

 Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
opinii.

Ad c) opinia Komisji Rady Gminy:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  następnie
Przewodniczących Komisji Rady Gminy o zebranie opinii.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska  –
poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie   udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy
Barciany  za  rok  2016.   W  głosowaniu  jawnym  5  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciw  i
wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w sprawie   udzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy
Barciany  za  rok  2016.   W  głosowaniu  jawnym  7  głosami  za,  przy  braku  głosów  przeciw  i
wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  poddała pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2016.  W głosowaniu
jawnym 6 głosami za,  przy braku głosów przeciw i  wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano
projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wydanie i
 przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.

Ad d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2016r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  dyskusję  nad
udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2016. Podsumowała, że opinie dwóch
organów tj. Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej są pozytywne.
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Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który powiedział, że w ciągu
2016 roku dokonano 26 zmian w budżecie gminy: 13 zmian dokonała Rada, a 13 -  Wójt Gminy.
Byliśmy  zgodni  w  głosowaniu  nad  tymi  zmianami.  Sądzi,  że  Rada  będzie  także  zgodna  w
dzisiejszym głosowaniu.    

Ad e) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2016  i poddała go
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  złożyła  gratulacje  Wójtowi  Gminy  i  wręczyła  bukiet
kwiatów.  
Bukiet kwiatów Wójtowi Gminy wręczyli  także Komendant wraz z funkcjonariuszem Placówki
Straży Granicznej w Barcianach oraz Pani Anna Tereszko – Sekretarz Gminy. Kwiaty od Rady
Gminy oraz Sekretarza Gminy otrzymała także Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz.    

Następnie głos  zabrał  Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra podziękował Radzie Gminy za
jednomyślność w udzieleniu absolutorium.  Podziękował przede wszystkim współpracownikom –
Skarbnikowi  oraz  pracownikom  Urzędu,  a  także  wszystkim  kierownikom  jednostek
organizacyjnych,  ponieważ  suma  ich  pracy  składa  się  na  jego  pracę.  Jeżeli  jest  sukces
współpracowników, to także jest jego sukces, a jeżeli porażka - to także jego.  Czasem są trudne
decyzje, spory. Jego praca polega na szukaniu właściwych rozwiązań, zgodnych z obecną polityką.
Należy z tym wszystkim sobie dać radę i dążyć do tego, aby przy możliwościach, które posiadamy
– Gmina  rozwijała  się  możliwie  jak  najszybciej.  Mamy wiele  rzeczy już  zrobionych,  których
otoczenie nawet nam tego zazdrości lub podziwia, co słychać i widać. Jest jeszcze wiele rzeczy do
nadrobienia np. kanalizacja, sprawy drogowe. Pojawiają się w gminach problemy strukturalne –
demograficzne.  Należy  także  zapewnić  właściwe  utrzymanie  i  funkcjonowanie  sieci  szkół  w
związku z zaistniałą zmianą systemową. Jeszcze raz podziękował Radzie Gminy za zaufanie,  a
pracownikom za współpracę.    

Ad 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Wójta Gminy o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział na interpelację radnej Małgorzaty Mateusiak. Powie-
dział, że interpelacja w sprawie wycięcia zakrzaczeń i trawy z poboczy drogi gminnej Kotki – Błę-
dowo przekaże do ZUD,ZiGM w Barcianach. 

Następnie Wójt Gminy odpowiedział na interpelację radnego Romana Głoda. Powiedział, że inter-
pelację w sprawie naprawy drogi powiatowej Mołtajny – Barciany oraz naprawy znaków przekaże 
do Zarządu Dróg Powiatowych, natomiast interpelację w sprawie wykoszenia działek agencyjnych 
do Agencji Nieruchomości Rolnych.  

Z  kolei  Wójt  Gminy odpowiedział  na  interpelację  radnego  Roberta  Gastołka  w sprawie   dróg
powiatowych: droga Ogródki – Dębiany oraz droga Rodele- Dębiany. Powiedział, że interpelacje te
zostaną przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział następnie na interpelację radnego Grzegorza Całucha
w  sprawie  łatania  nawierzchni  drogi  powiatowej  1715N  Barciany  –  Gęsiki.  Wójt  Gminy
odpowiedział, że interpelacja zostanie skierowana do Zarządu Dróg Powiatowych.
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Następnie  Wójt  Gminy  odpowiedział  na  interpelację Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –
Wiesława Gajdowskiego  w sprawie zapytania dot. realizacji  inwestycji planowanej w budżecie
gminy  na  2017  rok  „Przebudowa  ulicy  Szkolnej,  Młynowej,  Placu  Wolności,  Kościelnej,
Mickiewicza”.  W budżecie  jest  na to  zadanie przeznaczone 100 tys  zł,  za  które wiadomo tego
zadania się nie wykona. Powiedział, że zadanie zostało ujęte w budżecie gminy, tak by dać tytuł
prawny  do  wnioskowania  o  środki  do  Programu  „Przebudowa  dróg  lokalnych”.  Czekamy  na
ogłoszenie konkursu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
odpowiedzi na interpelacje. 

Ad 13. Wolne wnioski i informacje.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wolnych  wniosków  i  informacji.  Poprosiła  w  pierwszej  kolejności  Panią  Sekretarz  Gminy  o
przedstawienie wyników egzaminów gimnazjalnych.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  przedstawiła  wyniki  egzaminu  gimnazjalnego
przeprowadzonego w 2017 roku w poszczególnych Zespołach Szkół z terenu naszej gminy (tabela
stanowi załącznik do protokołu).  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  skorzystała  z  obecności
Dyrektor Zespołu Szkół w Drogoszach – Pani Ewy Bilskiej i pogratulowała za osiągnięcie bardzo
wysokich  wyników egzaminu  gimnazjalnego.  Poprosiła  o  przekazanie  gratulacji  nauczycielom,
którzy ten wynik wypracowali.

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.   

Ad 14. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Nie zgłoszono wniosków mieszkańców.

Ad 15. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Głos radny Piotr Drozd, który powiedział, że od jakiegoś czasu bardzo zaangażował się w „walkę”
o nasze drogi powiatowe. Często bywa na sesjach Powiatu i udzielił informacji z dwóch ostatnich
sesji rady Powiatu. Powiedział, że na przedostatniej sesji  udzielono mu głosu i wówczas mocno i
wyraźnie wypowiedział się, że trzeba zacząć dbać o nasze drogi. Wtedy jeszcze budżet Powiatu nie
był  przyjęty.  Uzasadniał,  że  te  drogi  zaproponowane  przez  opozycję  są  bardzo  potrzebne,  bez
których nie będzie odbioru mleka, dzieci mają problemy z dotarciem do szkół. Ręczył wówczas
jako radny,  że Gmina Barciany  dofinansuje zadanie 50/50, bo takie  środki  są  zaplanowane w
budżecie Gminy. Powiedział wtedy, że my nie musimy wcale dofinansowywać tych dróg, bo to jest
zadanie  Powiatu,  ale  chcemy,  wyciągamy  pomocną  dłoń.  Starosta  obraził  go  wówczas,  bo
powiedział, że powinien się wstydzić, ze jako radny Gminy Barciany stara się o drogę pod sam
dom.  Po jakim czasie, przemyśleniach okazało się , że faktycznie Starosta miał rację, bo Barciany
są jego domem – czy to będzie droga w Skierkach czy w Mołtajnach – to to jest jego dom i tego się
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nie wstydzi i  o to będzie walczył dalej.  Uczestniczył  też w ostatniej  sesji Rady Powiatu,  która
trwała ok. 10 minut. Przyjęto wtedy budżet, okrojono wszystkie inwestycje i opozycji i Zarządu
Powiatu.  Obiecano, już w kuluarach, że zadania będą wprowadzane w trakcie roku.  Powiedział, że
zawsze  będzie  stał  murem  za  radnymi  z  Barcian,  zawsze  będzie  wspierał,   jeździł  na  sesje.
Podziękował jeszcze panu Wójta,  pani  Sekretarz,  pani  Dyrektor  Gminnego Ośrodka Kultury w
Barcianach za zorganizowanie Festiwalu Kultur w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy - Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas nie była obecna podczas tego
Festiwalu, jednak głosy dochodzą takie, aby ten Festiwal wpisany był na stałe w kalendarz imprez
GOK-u, bo słyszała o bardzo dobrym oddźwięku. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zaprezentowała pismo, które wpłynęło do Wójta Gminy od
rady Powiatu w Kętrzynie – Oświadczenie Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 31 maja 2017 roku w
sprawie  pisma  Starosty  Kętrzyńskiego  Ryszarda  Niedziółki   z  dnia  27  kwietnia  2017  r.
skierowanego do Wojewody Warmińsko – Mazurskiego (pismo stanowi załącznik do protokołu).  
     

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 16. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XXXV sesję  Rady Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.35,  dziękując
wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: Emilia Żelichowska
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